
منطقه آزاد چابهار شري لجستي ازبستان مشود

در ابتداي اين ديدار که به درخواست طرف ازب صورت گرفت، مديرعامل منطقه آزاد چابهار گفت: «توسعه زيرساختهاي منطقه

آزاد و بندر چابهار بهعنوان ي از ماپروژههاي دولت دکتر روحان سرعت گرفته است. پروژه گازرسان به چابهار کمتر از ٣٠ ماه

دير به بهرهبرداري مرسد، اتصال به شبه سراسري راهآهن باسرعت پييري مشود و ظرفيت بندر به هشت ميليون تن افزايش يافته

است»

کردي ادامه داد: «طبق هدفگذاريهاي صورتگرفته، صناي بالادست فولاد و پتروشيم در حال استقرار در منطقه هستند. اکنون

و کرهجنوبر که با مشارکت پوسواحد دي کارخانه فولادي با ظرفيت ٦/١ ميليون تن در حال ساخت داريم و مجوزهاي ي ي

فعاليت خواهد کرد، صادر شده است».

ستان براي مشارکت در توسعه اين منطقه گفت: «امروز شرکتهايمديرعامل منطقه آزاد چابهار با دعوت از سرمايهگذاران و تجار ازب

از اروپا، شرق آسيا و کشورهاي منطقه در حوزههاي مانند صناي بالادست و پاييندست فولاد و پتروشيم، شيلات، محصولات

گلخانهاي، هتل و مجموعههاي اقامت و... فعاليت خود را در منطقه آزاد چابهار آغاز کردهاند که آينده درخشان براي اين منطقه رقم

مزند». او همچنين گفت: «با همه پيشرفتهاي تنولوژي، هنوز هزينههاي حملونقل مواد اوليه و محصول، سهم بالاي در قيمت

تمامشده کالاها دارند و بنابراين هر اقدام که بتواند هزينه حملونقل را کاهش دهد، به قدرت رقابت کشور صاحب کالا در بازارهاي

جهان مافزايد».

 کردي با اشاره به اسناد توسعهمحور شرق ايران اضافه کرد: «تقريبا در همه مطالعات داخل و خارج صورتگرفته، براي چابهار

مأموريت ترانزيت و بارانداز منطقهاي پيشبين شده است؛ چون مسير چابهار کوتاهترين و امنترين مسير براي دستياب کشورهاي آسياي

ميانه به آبهاي آزاد است». مديرعامل سازمان منطقه آزاد چابهار با اشاره به موافقتنامه چابهار ميان ايران، هندوستان و افغانستان

گفت: «متوان گفت کريدور شمال ‐ جنوب ايران تقريبا فعال شده و اين فرصت بنظير براي ازبستان و همسايانش است تا با

قيمت و زمان کمتر به آبهاي بينالملل دست يابند».

کردي ضمن دعوت از مقامات جمهوري ازبستان براي بازديد از امانات منطقه آزاد چابهار، گفت: «فرصت را مغتنم مشمارم و از

که با حضور شرکتهاي خصوص بينالملل ستان براي پيوستن به کنسرسيوم لجستيشرکتهاي فعال در حوزه حملونقل ازب

عمان، ايران و چابهار تشيل شده، دعوت به عمل مآورم». معاون نخستوزير جمهوري ازبستان ضمن تشر از مقامات جمهوري

ام عزيمت به ايران، آقاي نخستوزير تأکيد کردند اين سفر بايد حتما نتايایران براي زمينهسازي اين ديدار، گفت: «هن اسلام

روشن و دستاوردهاي ملموس داشته باشد و من اميدوارم حاصل اين نشست براي طرفين سودمند باشد».

علشير سولطاناف ادامه داد: «ي از بزرگترين مشلات جمهوري ازبستان، اين است که نه خود و نه همسايانش به آبهاي آزاد

به موقعيت بينالملل ل، هزينههاي حملونقل در کشور ما را بهشدت افزايش داده است».  اين مقام ازبندارند و همين مش دسترس

چابهار اشاره کرد و گفت: «همانطور که شما هم اشاره کرديد، بررسها نشان مدهد مسير چابهار، مسيری امن و بهصرفه است و اين

ديدار، با هدف زمينهسازي براي هماريهاي جدي صورت گرفته است». 




